
 

 

Protokół Nr  XXX/2021 

z sesji Rady Gminy Wolanów z dnia 29 stycznia 2021 roku 

 

Przewodniczący Rady Gminy Wolanów Jacek Murawski o godz. 13.30 otworzył XXX/2021 

sesję Rady Gminy Wolanów. Powitał Panią Wójt, Panią Sekretarz oraz Państwa Radnych 

przybyłych na sesję. Następnie zgodnie z listą obecności poinformował, że  

w sesji uczestniczy 14 radnych, 1 radna nieobecnych, co stanowi kworum niezbędne do 

prowadzenia obrad oraz podejmowania prawomocnych uchwał (lista obecności w załączeniu).  

Następnie Przewodniczący Rady Gminy odczytał proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu  obrad z poprzedniej sesji.   

4. Informacje Komisji o ich pracach między sesjami Rady.  

5. Sprawozdanie Wójta z pracy w okresie między sesjami.  

6. Wnioski i zapytania radnych. 

7. Odczytanie Uchwały nr 3.j./155/2021Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Warszawie z dnia 20 stycznia 2020 roku w sprawie opinii  

o prawidłowości planowanej kwoty długu w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 

2021 – 2029 przyjętej przez Radę Gminy Wolanów.  

8. Odczytanie Uchwały nr 3.l./170/2021 Składu Orzekającego  Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Warszawie z dnia 21 stycznia 2021 roku w sprawie opinii  

o możliwości sfinansowania planowanego deficytu przez Radę Gminy Wolanów w Uchwale 

Budżetowej na rok 2021. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie określenia terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie w drodze komunalizacji na rzecz 

Gminy Wolanów nieruchomości  stanowiących własność Skarbu Państwa. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia przez Gminę Wolanów do realizacji w 2021 roku 

zadania z zakresu administracji rządowej polegającego na utrzymaniu grobów i cmentarzy 

wojennych na terenie Gminy Wolanów. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Gminy Wolanów na lata 2021 – 2029.   

15. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Uchwale budżetowej na rok 2021. 

16. Wolne wnioski i informacje.  

17. Zamknięcie obrad. 

Do proponowanego porządku obrad zgłosiła wniosek Pani Ewa Markowska – Bzducha - Wójt 

Gminy Wolanów o wprowadzenie zmian do porządku obrad poprzez: wyjęcie z porządku obrad w 

pkt 14 - Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej  na lata 2021 – 2029. W ten sposób kolejne punkty przesuwają się o 1 pkt. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski poddał pod głosowanie ww. wniosek. 

W głosowaniu jawnym wniosek został przyjęty jednogłośnie 14 głosami „za”.  

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski poddał pod głosowanie porządek obrad z 

uwzględnionym wnioskiem. W głosowaniu jawnym porządek obrad został przyjęty jednogłośnie 

przez Radę Gminy Wolanów przy 14 głosach „za”. 

Porządek obrad po zmianach: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu  obrad z poprzedniej sesji.   



4. Informacje Komisji o ich pracach między sesjami Rady.  

5. Sprawozdanie Wójta z pracy w okresie między sesjami.  

6. Wnioski i zapytania radnych. 

7. Odczytanie Uchwały nr 3.j./155/2021Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Warszawie z dnia 20 stycznia 2020 roku w sprawie opinii  

o prawidłowości planowanej kwoty długu w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 

2021 – 2029 przyjętej przez Radę Gminy Wolanów.  

8. Odczytanie Uchwały nr 3.l./170/2021 Składu Orzekającego  Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Warszawie z dnia 21 stycznia 2021 roku w sprawie opinii  

o możliwości sfinansowania planowanego deficytu przez Radę Gminy Wolanów w Uchwale 

Budżetowej na rok 2021. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie określenia terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie w drodze komunalizacji na rzecz 

Gminy Wolanów nieruchomości  stanowiących własność Skarbu Państwa. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia przez Gminę Wolanów do realizacji w 2021 roku 

zadania z zakresu administracji rządowej polegającego na utrzymaniu grobów i cmentarzy 

wojennych na terenie Gminy Wolanów. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Uchwale budżetowej na rok 2021. 

15. Wolne wnioski i informacje.  

16. Zamknięcie obrad. 

  

Ad. 3 

Do protokołu z poprzedniej sesji nie zgłoszono uwag. 

W głosowaniu jawnym przy 14 głosach „za” protokół Nr XXIX/2020 z sesji Rady Gminy 

Wolanów z dnia 30 grudnia 2020 roku został przyjęty przez Radę Gminy Wolanów. 

 

Ad. 4 

Pan Czesław Gac Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego Budżetu i Finansów 

poinformował, że w dniu 28 stycznia odbyło się wspólne posiedzenie Komisji Rozwoju 

Gospodarczego Budżetu i Finansów z  Komisją Rolnictwa Ochrony Środowiska i Porządku 

Publicznego. Zajmowano się omawianiem i opiniowaniem projektów uchwał przygotowanych na 

dzisiejszą sesję Rady Gminy, które zostały jednogłośnie pozytywnie zaopiniowane przez członków 

Komisji. Przyjęto plany prac na 2021 rok obu komisji. 

Omawiano bieżące sprawy. Wiele uwagi poświęcono również sprawom związanym  

z gospodarowaniem odpadami komunalnymi oraz gazyfikacji na terenie gminy Wolanów. 

 Pani Diana Gibała Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej poinformowała, że w dniu 28 

stycznia Komisja Oświaty Kultury Sportu i Zdrowia oraz Komisja Rewizyjna odbyły wspólne 

posiedzenie, na którym opiniowano materiały przygotowane na sesję. Wszystkie zostały 

jednogłośnie pozytywnie zaopiniowane przez członków Komisji. Przyjęty został plan pracy 

Komisji Oświaty Kultury Sportu i Zdrowia na 2021 rok.  

Poruszano różnego rodzaju tematy związane ze sprawami bieżącymi Gminy Wolanów. 

 Pani Ewa Stanik Przewodnicząca Komisji Skarg Wniosków i Petycji poinformowała, że  

w dniu dzisiejszym odbyło się spotkanie Komisji, na którym rozpatrzono dwie petycje. 

 Podjęto Uchwałę Nr 1/2021 Komisji Skarg Wniosków i Petycji Rady Gminy Wolanów  

w sprawie sposobu rozpatrzenia petycji o zakazie segregacji sanitarnej i społecznej mieszkańców 

gminy uznając ją za niezasadną. 

Komisja Skarg Wniosków i Petycji uznała, iż przedłożona propozycja uchwały nie zawiera 

podstaw prawnych uprawniających Radę Gminy Wolanów do jej podjęcia. Wobec powyższego 

przedmiot petycji nie mieści się w kompetencjach Rady Gminy  Wolanów. 



 

Podjęto Uchwałę Nr 2/2021 Komisji Skarg Wniosków i petycji Rady Gminy Wolanów  

w sprawie sposobu rozpatrzenia petycji „ Alarm! STOP zabójczemu GMO – STOP niebezpiecznej 

SZCZEPIONCE” uznając ją za niezasadną. 

 Komisja Skarg Wniosków i Petycji uznała, iż żądania wskazane w petycji nie mieszczą się 

w katalogu zadań gminy wynikających z obowiązujących przepisów prawa. W związku  

z powyższym brak jest podstaw prawnych uprawniających Radę Gminy Wolanów do ich 

wprowadzenia. Wobec powyższego przedmiot petycji nie mieści się w kompetencjach Rady Gminy  

Wolanów. 

Ad. 5 

Wójt Gminy Wolanów Pani Ewa Markowska – Bzducha przedstawiła sprawozdanie z pracy 

w okresie między sesjami, informując: 

” Od ostatniej sesji w dniu 30 grudnia 2020 r. wiele uwagi poświęciliśmy sprawom związanym z 

funkcjonowaniem urzędu oraz rozliczeniami finansowymi gminy, m.in. chodzi o kwestie sposobu 

rozliczenia VAT, tak jak wcześniej wspominałam wyprowadzamy powoli rozliczenia od 2017 r. do 

chwili obecnej. Przygotowujemy się do wprowadzenia nowych rozwiązań w zakresie zamówień 

publicznych, które obecnie wymagają jeszcze więcej pracy o charakterze organizacyjnym 

związanym z przeprowadzaniem procedur. 

Styczeń i luty jest to również okres wielu sprawozdań, więc ciągle sprawozdajemy kolejne obszary 

działalności gminy. 

Zrealizowaliśmy już pierwsze zadanie inwestycyjne, a mianowicie zakupiliśmy działkę w 

Wolanowie obok urzędu na potrzeby gminy. 

Wśród spraw bieżących spotkałam się z przedstawicielami Gminy Kowala celem wyjaśnienia 

odcinków oświetlenia na granicach gmin. Otóż okazuje się, że Gmina Kowala płaci za część 

oświetlenia na naszym terenie, a my z kolei za fragment oświetlenia. Przy okazji rozmawialiśmy o 

tym odcinku połączenia drogi powiatowej z ul. Małcużyńskiego. Odbyłam też spotkanie z 

Wiceprezydentem Radomia Panem Mateuszem Tyczyńskim na temat współfinansowania 

powyższego odcinka drogi. Rozmowy przebiegły pozytywnie. Mamy już projekt porozumienia, 

który teraz muszę uzgodnić ze Starostą Powiatu Radomskiego oraz Wójtem Gminy Kowala. 

Analizowaliśmy również różne możliwości przekazania środków na budowę Domu Hospicyjnego 

przez Hospicjum Królowej Apostołów w Radomiu. Obecnie powiat radomski zaproponował pewne 

rozwiązanie, które objęłoby gminy powiatu. Czekamy na konkrety. 

Jednocześnie dalej poprawiamy wniosek na termomodernizację GOK złożony do Urzędu 

Marszałkowskiego. 

Z Panem Edwardem Pysiakiem oraz Radnym Powiatowym Krzysztofem Murawskim 

uczestniczyliśmy w pierwszym spotkaniu z firmą projektującą przebudowę drogi powiatowej 

3570W, dawnej drogi wojewódzkiej. Okazuje się, że sprawa jest bardziej skomplikowana niż się 

wydawało. Za miesiąc ma być kolejne spotkanie, na którym mamy nadzieję że projektant lepiej się 

przygotuje. Bo nie uwzględnił nowych wymogów co do promieni łuków na drogach o kategorii Z.  

W kwestii sieci gazowej powoli spływają umowy od mieszkańców, wciąż ważne jest aby 

rozmawiać z mieszkańcami na ten temat i podkreślać, że te zgody są warunkiem powstania 

gazociągu na terenie naszej gminy. Dziś ustaliłam spotkanie dla Rady Gminy z Przedstawicielem 

PSG ds. inwestycji z Zakładu Gazowniczego w Radomiu nt. tejże inwestycji – spotkanie odbędzie 

się 4 lutego w tejże sali o godz. 14. Serdecznie na nie Państwa zapraszam. 

Rozpoczęliśmy już wycinkę fragmentu lasu w Wymysłowie, tego który od kilkunastu lat jest 

niszczony przez kornika i inne szkodniki drzew. Jest to obszar 7,45 ha. W pierwszej kolejności 

przeprowadziliśmy inwentaryzację tego lasu. Następnie ogłosiliśmy postępowanie ofertowe na jego 

wycinkę. Wśród zgłoszonych ofert, najtańsza opiewała na wycinkę w zamian za pozyskane drewno. 

I w tym tygodniu już rozpoczęła się wycinka. Nadzór nad prowadzonymi pracami sprawuje 



Leśniczy Nadleśnictwa Radom Pan Adam Kopczyński. Zainteresowanym zakupem drewna 

opałowego możemy udostępnić namiary na firmę. 

Czekamy na rozstrzygnięcie grudniowego naboru do RFIL. 

Na koniec chcę Państwa zaprosić na mszę w intencji mieszkańców gminy Wolanów w rocznicę 

nadania herbu w dniu 7 lutego o godz. 11.30 w kościele Św. Doroty w Wolanowie.”   

 

Ad. 6 

Nie odnotowano wniosków ani zapytań radnych. 

 

Ad. 7 

Skarbnik Gminy Pan Dariusz Gocel odczytał uchwałę nr 3.j./155/2021Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 20 stycznia 2020 roku w sprawie opinii  

o prawidłowości planowanej kwoty długu w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2021 – 

2029 przyjętej przez Radę Gminy Wolanów ( uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 8 

Skarbnik Gminy Pan Dariusz Gocel odczytał uchwałę nr 3.l./170/2021 Składu Orzekającego  

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 21 stycznia 2021 roku w sprawie opinii  

o możliwości sfinansowania planowanego deficytu przez Radę Gminy Wolanów w Uchwale 

Budżetowej na rok 2021 (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 9 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski przedstawił projekt uchwały w sprawie 

określenia terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi. 

Do przedstawionego projektu uchwały nie wniesiono uwag ani zastrzeżeń. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w sprawie określenia terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi, gdzie w głosowaniu jawnym Uchwała Nr XXX/204/2021 została przyjęta 

jednogłośnie 14 głosami „za” (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 10 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski przedstawił projekt uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na nabycie w drodze komunalizacji na rzecz Gminy Wolanów nieruchomości  

stanowiących własność Skarbu Państwa. 

Do przedstawionego projektu uchwały nie wniesiono uwag ani zastrzeżeń. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w sprawie wyrażenia zgody na nabycie w drodze komunalizacji na rzecz Gminy Wolanów 

nieruchomości  stanowiących własność Skarbu Państwa, gdzie w głosowaniu jawnym Uchwała Nr 

XXX/205/2021 została przyjęta jednogłośnie 14 głosami „za” (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 11 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski przedstawił projekt uchwały w sprawie 

przyjęcia przez Gminę Wolanów do realizacji w 2021 roku zadania z zakresu administracji 

rządowej polegającego na utrzymaniu grobów i cmentarzy wojennych na terenie Gminy Wolanów. 

Do przedstawionego projektu uchwały nie wniesiono uwag ani zastrzeżeń. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w sprawie przyjęcia przez Gminę Wolanów do realizacji w 2021 roku zadania z zakresu 

administracji rządowej polegającego na utrzymaniu grobów i cmentarzy wojennych na terenie 

Gminy Wolanów, gdzie w głosowaniu jawnym Uchwała Nr XXX/206/2021 została przyjęta 

jednogłośnie 14 głosami „za” (uchwała w załączeniu). 

 



Ad. 12  

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski odczytał projekt uchwały w sprawie 

rozpatrzenia petycji. 

Do ww. projektu uchwały nie zgłoszono uwag ani zastrzeżeń. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w ww. sprawie, gdzie w głosowaniu jawnym Uchwała Nr XXX/207/2021 w sprawie rozpatrzenia 

petycji została przyjęta jednogłośnie 14 głosami „za” (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 13 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski odczytał projekt uchwały w sprawie 

rozpatrzenia petycji. 

Do ww. projektu uchwały nie zgłoszono uwag ani zastrzeżeń. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w ww. sprawie, gdzie w głosowaniu jawnym Uchwała Nr XXX/208/2021 w sprawie rozpatrzenia 

petycji została przyjęta jednogłośnie 14 głosami „za” (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 14 

Skarbnik Gminy Pan Dariusz Gocel przedstawił projekt uchwały w sprawie zmian w 

uchwale budżetowej na 2021 rok. 

Do ww. projektu uchwały nie zgłoszono uwag ani zastrzeżeń. 

Następnie przystąpiono do głosowania nad ww. projektem uchwały.  

W głosowaniu jawnym uchwała Nr XXX/209/2021 w sprawie zmian w uchwale budżetowej 

na 2021 rok została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za” (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 15 

 W danym punkcie posiedzenia głos zabrała Wójt Gminy Pani Ewa Markowska – Bzducha 

zapraszając na spotkanie z Geologiem dotyczące opracowanego raportu zasobów wodonośnych na 

terenie Gminy Wolanów, które odbędzie się w dniu 3 lutego br. o godz. 13.30 w sali konferencyjnej 

Urzędu Gminy.  

Sekretarz Gminy Pani Małgorzata Szczepaniak poinformowała o funkcjonowaniu 

nieodpłatnej pomocy prawnej oraz psychologicznej w Urzędzie Gminy Wolanów. 

Pomoc prawna odbywa się zdalnie od poniedziałku do piątku w godzinach 12.00 – 16.00. 

Natomiast pomoc psychologiczna świadczona jest na miejscu w Urzędzie w we wtorki i środy w 

godzinach 16.00 – 19.00. 

Kolejna sprawa poruszona przez Panią Małgorzatę Szczepaniak dotyczyła Narodowego Spisu 

Powszechnego. Poinformowała, że w dniu 25 stycznia Zarządzeniem Nr 8/2021 Gminny Komisarz 

Spisowy wyznaczył koordynatora i utworzył Gminne Biuro Spisowe. Wszelkie informacje 

dotyczące spisu pojawią się niebawem na stronie internetowej. 

 Sekretarz Gminy poinformowała, że Stowarzyszenie ROF we współpracy z Centrum 

Unijnych projektów transportowych przygotowuje plan zrównoważonej mobilności miejskiej na 

terenie Radomskiego Obszaru Funkcjonalnego, w którego skład wchodzi Gmina Wolanów. Ww. 

plan ma na celu zaspokojenie potrzeb w zakresie przemieszczania się, ochrony środowiska i  i W 

związku z powyższym kierujemy apel do Mieszkańców o uzupełnienie ankiety, która pojawi się na 

stronie internetowej Wolanowa - dodała. 

 Wójt Gminy Pani Ewa Markowska – Bzducha poinformowała, że podczas spotkania  

z Przedstawicielem ROF zwracała uwagę, że Gmina Wolanów bardzo chętnie przystąpi do planów 

wspólnych działań i dlatego wypełniając ankietę Wójt poprosiła o wskazywanie przez 

Mieszkańców, aby objęty został teren gminy komunikacją miejską. 

 Następnie radny Pan Andrzej Szatan poruszył temat awarii oświetlenia ulicznego  

w Wawrzyszowie, czy została usunięta definitywnie, czy będą się powtarzać. Wójt Gminy  

w odpowiedzi poinformowała, ze zdaniem Wykonawcy awaria została usunięta definitywnie. 

Natomiast świeci się co druga lampa, ponieważ konserwator wyłączył co drugą lampę, tak jak to 



jest na pozostałych odcinkach na terenie gminy. Radny Pan Andrzej Szatan powiedział, że 

należałoby, aby chociaż przez tydzień paliły się wszystkie lampy, aby ocenić czy wszystko jest już 

dobrze. 

   

Ad. 16 

Z uwagi na wyczerpany porządek obrad Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski 

podziękował za udział w posiedzeniu, po czym zamknął XXX/2021  sesję Rady Gminy Wolanów  

o godz. 14.35. 

 

 

Protokolantka Przewodniczący Rady Gminy Wolanów 

 

Monika Musiałek      Jacek Murawski 


